
P R O T O K Ó Ł  Nr XL/09 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 30 grudnia 2009 roku  w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – 
Przewodniczącej Rady Gminy . 
 
Ustalona liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych na sesji – 14 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji : 
1.Braliński Zbigniew 
2. Gładysz Irena 
3.Grzeslak GraŜyna 
4.Kmiecik Jan 
5.Majtyka Grzegorz 
6.Mielczarek Marek 
7.Pisniak Arkadiusz 
8.Podyma Zbigniew 
9..Rzepka Wiesław 
10.Słowik Zdzisław 
11.Sokół Sabina 
12.Strózik Teresa 
13.Szaniec Wojciech 
14.Wolna Genowefa 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Juszczak Jan 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Marek Kieler - radny Rady Powiatu Wieluńskiego 
2.Tomasz Kącki - Wójt Gminy 
23Stanek Małgorzata - Sekretarz Gminy 
4Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
5.Karolina Zgondek - podinspektor w UG 
6.Krajcer Edyta - podinspektor w UG 
7.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
8.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
9.Wróbel Stanisław - sołtys sołectwa Brzeziny 
10.Szkudlarek Zbigniew - sołtys sołectwa Komorniki 
11.Komor Danuta - sołtys sołectwa MokrskoII 
 
Ogółem w obradach XL sesji udział wzięło 25 osób 
 

 
Porządek obrad sesji: 

 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.ustalenie porządku obrad 
3.Przyjecie protokółu z XXXVIII i XXXIX sesji Rady Gminy 



4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
6.Zmiany w budŜecie gminy na 2009r 
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej ograniczenia działalności SPZOZ 
  w Wieluniu 
8.Uchylenie uchwały Rady Gminy Nr XXXVIII/205/2009 z dnia 24 listopada 2009r w 
   sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
9.Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
10.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
11.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

P u n k t  1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – otworzyła XXXVIII sesję, powitała wszystkich 
przybyłych i następnie stwierdziła wymagane kworum do podejmowania uchwał i wniosków. 
 

 
P u n k t 2 

 
Ustalenie porządku obrad 

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – odczytała porządek obrad sesji jaki został 
przesłany radnym łącznie z zaproszeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem, czy do 
proponowanego porządku obrad są uwagi. 
Wójt Gminy – w związku z pewnym problem dotyczącym ogłoszenia uchwały Rady Gminy 
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych, jaka była podjęta na 
ostatniej sesji powinniśmy ją uchylić i na nowo podjąć.  
W związku z tym po punkcie 7 proponuję wprowadzić: 
- punkt 8 o treści: 
  „Uchylenie uchwały Rady Gminy Nr XXXVIII/205/2009 z dnia 24 listopada 2009r w 
   sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
- punkt 9 o treści 
  „Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych” 
 
Rada Gminy porządek obrad XL sesji z zmianą zaproponowaną przez Wójta Gminy 
przyjęła jednogłośnie. 
 

P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z  XXXVIII i XXXI X sesji Rady Gminy 
 

Protokóły były wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokołów nie wniesiono uwag, 
zostały przyjęte bez odczytywania. 
 
 

 
 
 



P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych: 
 Podymę Zbigniewa, Wolną Genowefę, Strózik Terese.. 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
 

 
 

P u n k t  5 
 

Informacja Wójta o działalności pomiędzy sesjami 
 
 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności pomiędzy sesjami./ informacja w 
załączeniu/. 
Dyskusja: 

Radny Piśniak  
– jak na dzień dzisiejszy przedstawia się sprawa powołania zespołów szkół i przedszkoli w 
gminie oraz przekształcenia obozu w spółkę komunalną. 
- na jaka kwotę i w jakim zakresie są prowadzone prace w budynku ośrodka zdrowia w 
Mokrsku. 
Pani Stanek – Sekretarz Gminy  . Wczoraj otrzymaliśmy pozytywną opinię Kuratorium 
dotyczącą powołania zespołu szkól i przedszkola w Mokrsku. Była to  dość długa procedura. 
Musieliśmy przygotować projekt statutu. Mimo, Ŝe był on przez naszą panią mecenas 
pozytywnie zaopiniowany , Kuratorium miało inne zdanie i musieliśmy nanieść poprawki. 
Czekamy na opinie od Związków zawodowych. 
JeŜeli chodzi o obóz, to zostały przekazane dokumenty adwokatowi. My sami sobie nie 
poradzimy z tym problemem utworzenia spółki komunalnej, musi pomóc nam prawnik. Ma 
on określić się jakie są moŜliwości przekształcenia obozu w spółkę komunalną i jakie 
chciałby otrzymać  wynagrodzenie za pomoc. JeŜeli obozu nie przekształcimy w spółkę 
komunalną, to obóz będzie musiał być zlikwidowany. Proces likwidacji będzie prowadziła 
pani Dyrektor SP w Mokrsku. 
Wójt Gminy 
Umowa z firma na prace remontowe w budynku ośrodka zdrowia w Mokrsku  opiewa na 
kwotę 54 tys.zł.  Zakres prac obejmuje : 
- dostosowanie toalet na parterze do potrzeb osób niepełnosprawnych 
- remont holu i pomieszczenia socjalnego -  połoŜenie wykładziny i pomalowanie, 
   przystosowanie do wymogów 
- na piętrze została połoŜona wykładzina, tynk mozaikowy, załoŜone oświetlenie, 
   wyremontowane 1 pomieszczenie.  
  Do wykonania pozostał  remont części  korytarza klatki wejściowej  i 2 łazienki.  
  Prace na piętrze  wykonywane są przez naszych pracowników.  
Radny Pisniak – czy jest niebezpieczeństwo, Ŝe pieniądze za rozbudowę szkoły mogą nie 
dotrzeć do gminy. 
Wójt Gminy – my spełniliśmy wszystkie warunki. Zapłaciliśmy fakturę, uzyskaliśmy zgodę 
na aneksowanie umowy w zakresie przedłuŜenie terminu wykonania zadania. Jak będą 
weryfikowane dokumenty to się dopiero okaŜe. Pieniądze w kwocie 400 tys.zł jako zaliczka  



do nas jeszcze nie wpłynęły. Urząd Marszałkowski tłumaczy się, Ŝe ma zator finansowy. 
DuŜo umów zostało podpisanych, a pieniędzy w kasie Urzędu Marszałkowskiego nie ma. 
Stad są opóźnienia. 
Radny Piśniak – po przetargu na budowę kanalizacji w Mokrsku jest 394 tys.zł oszczędności. 
Czy w związku z tym czy będą zwiększone środki na sport w gminie w roku 2010. Czy 
znajda się pieniądze na projekty w zakresie sportu. 
Pani Skarbnik – od roku 2010 jak będziemy w styczniu uchwalać  budŜet kwota dochodów 
bieŜących nie moŜe przekroczyć kwoty dochodów majątkowych. Natomiast wszystkie 
wydatki, które mamy zaplanowane jako majątkowe są  finansowane w części z dochodów 
majątkowych  jak i z pozyskanych środków oraz kredytów i poŜyczek. Relacja musi zostać 
zachowana. 
Wójt Gminy – oznacza to, Ŝe pieniądze moŜemy dalej przeznaczać na wydatki majątkowe. W 
pierwszej kolejności powinniśmy przeznaczyć je na zadania realizowane przez Lokalną 
Grupę Działania oraz zadania realizowane w ramach Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych /do końca lutego powinniśmy złoŜyć wnioski/. 
Środki na zadania, o których radny mówi moŜemy wygospodarować z nadwyŜki. 
Radna Grześlak  
– czy są zaległości w płaceniu czynszu za mieszkania znajdujące się w budynku ośrodka 
zdrowia.  
- projekt na budowę kanalizacji w Mokrsku jest bez Korei. Jaka będzie moŜliwość 
podłączenia  do kanalizacji Korei. 
Wójt Gminy  
- kanalizacja w Mokrsku będzie wykonana w takim zakresie  jak był złoŜony wniosek. 
Mieszkańcy Korei muszą poczekać. Mieszkańcy mają moŜliwość wywoŜenia ścieków przez  
wóz asenizacyjny Urzędu Gminy. 
- jest problem z płaceniem na bieŜąco czynszu  przez mieszkańców zamieszkujących lokale w 
budynku ośrodka zdrowia. Staramy się monitorować sprawę na bieŜąco, sytuacja się jednak 
nie zmienia. Umowy są wypowiedziane. Musimy osoby tam zamieszkujące eksmitować, z 
tym Ŝe musimy je mieć lokale socjalne. Sytuacja jest nieciekawa. 
Radny Szaniec  
-  co z mieszkaniem w ośrodku zdrowia w OŜarowie, gdzie mieszkali  aptekarze państwo 
Misztela, czy jest zamieszkałe, czy jest płacony czynsz. 
- co w przyszłym roku zamierzamy jako Gmina zrobić w ośrodku zdrowia, jakie prace 
remontowe będą wykonane. 
Wójt Gminy 
- czynsz  za lokal mieszkalny nie jest płacony. Korespondencja nasza nie jest odbierana. Nikt 
nie złoŜył wypowiedzenia umowy najmu. Wejść do lokalu  nie moŜemy bez zgody najemcy. 
- szacunkowy koszt inwestycji dotyczącej ośrodka zdrowia w OŜarowie związanej z całym 
budynkiem wynosi ok.600 tys.zł. Jest opracowany  projekt, wstępny kosztorys. Projekt nie 
jest jednak uzgodniony. Zostało przygotowane pismo do projektanta odnośnie wypowiedzenia  
się w jakim terminie ostatecznie spłynie do Urzędu Gminy cała dokumentacja. W przypadku 
nie dotrzymania terminu, umowa zostanie wypowiedziana i naliczone kary. 
Na dzień obecny w budŜecie gminy na ma środków, które moglibyśmy przeznaczyć na tą 
inwestycję. Realizacja tego zadania zaleŜy od dochodów jakie będziemy mieli w przyszłym 
roku z róŜnych tytulów. 
 
Po wyjaśnieniach Rada Gminy przedstawioną informację przez Wójta Gminy przyjęła 
jednogłośnie 
 
 



P u n k t 6 
 

Zmiany w budŜecie gminy na 2009 rok 
 

Głos zabrała pani Skarbnik Gminy – Renata Nagła 
Zmiany w budŜecie na 2009r dotyczą przede wszystkim zwiększenia wydatków bieŜących w 
tych działach, gdzie na poszczególnych paragrafach są braki. 
Proponuje się dokonać w planie wydatków w sposób następujący: 
Dział 400 – wytarzanie i zaopatrywanie w energie elektryczna, gaz i wodę 

Zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale dostarczanie wody o kwotę 10.000 zł. Są to 
wydatki z przeznaczeniem na opłacenie kosztów energii elektrycznej i innych wydatków 
bieŜących /zakup węgla na stacje uzdatniania wody w OŜarowie//. 
Dział 710 – Działalność usługowa 

Zmniejsza się wydatki w rozdziale pozostała działalność o kwotę 10.000 zł., poniewaŜ nie 
zostaną wykorzystane. 
Dział 750 – Administracja publiczna 

Zwiększa się wydatki bieŜące o kwotę 20.000 zł  z przeznaczeniem na: 
- zakup programu do edytora aktów prawnych. Ten, który mieliśmy był darmowy i nie 
   spełniał naszych wymogów  i oczekiwań  jakie Wojewoda stawia przed nami. 
- pokrycie kosztów delegacji słuŜbowych,   
- rozmów telefonicznych. 
Dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona środowiska  
Zwiększa się rozdział ochotnicze straŜe poŜarne o kwotę 10.000 zł z przeznaczeniem  
wypłacenie ekwiwalentu za akcje ratownicze. Po złoŜeniu list osób uczestniczących  w 
akcjach ratowniczych okazało się , Ŝe kwota jest za mała. Zwiększenie środków  na 
poprzedniej sesji o 10.000 zł wystarczyło tylko na opłacenie kosztów zaginionej osoby w 
OŜarowie.  
Dział 757 -   Obsługa długu publicznego  
Zmniejsza się o kwotę 50.000 zł. Mamy oszczędności. Były zaplanowane odsetki od 
zaciągniętych kredytów i poŜyczek.  PoniewaŜ  zobowiązania dokonywaliśmy w końcówce 
roku odsetki są mniejsze niŜ zostały zaplanowane.  
Dział 900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale 9001 - - gospodarka ściekowa i ochrona wód  o 
kwotę 20.000 zł . Dotyczą  kosztów  energii    i ostatnich faktur za wywóz śmieci.  

Pozostałe zmiany w budŜecie w ramach danego działu zgodnie z upowaŜnieniem  
jakie posiada pan Wójt zostaną wprowadzone zarządzeniem Wójta Gminy .  

 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było. Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę nr XL/212/09 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2009 rok. 
 

 
 
 
 
 
 
 



P u n k t  7 
 

Podjecie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej  
ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu 

 
Głos zabrała pani Karolina Zgondek. 
Starostwo Powiatowe w Wieluniu przysłało nam do zaopiniowania projekt uchwały Rady 
Powiatu w Wieluniu w sprawie ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu.  Treść 
uzasadnienia  do uchwały została odczytana 
Dyskusja: 

Radny Szaniec –  na posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ pani Dyrektor informowała o 
zasadności likwidacji Pracowni Prątka Gruźlicy. Najpierw był zlikwidowany Oddział 
Gruźliczy poniewaŜ nie odpowiadał teraźniejszym wymogom. Podobna sytuacja wystąpiła z 
Pracownią Prątka Gruźlicy. DuŜe pieniądze trzeba przeznaczyć aby przystosować pracownie 
do nowych wymogów.  W zamian tego powstanie  hemoterapia raka płuc.  
Rada Społeczna SP ZOZ przychyliła się do propozycji pani Dyrektor szpitala w sprawie 
likwidacji Pracowni Prątka Gruźlic z uwagi na finanse. 
Przy okazji chciałem poinformować, iŜ Dyrekcja szpitala wystąpiła do sądu z pozwem 
poniewaŜ NFZ jest winny szpitalowi 600 tys. zł za wykonane usługi w I półroczu. 
Radny Kieler Marek – radny powiatowy.  Środki jakie trzeba byłoby przeznaczyć na 
dostosowanie pomieszczeń i wyposaŜenie pracowni do obowiązujących wymogów nie 
zrefundują się , poniewaŜ  badań  prątka gruźlicy jest b.mało. Próbki będą pobierane w 
Wieluniu i wysyłane do Łodzi. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XL/213/09 w sprawie wyraŜenia opinii 
dotyczącej ograniczenia działalności SPZOZ w Wieluniu. 
 

 
P u n k t 8 i 9 

 
Uchylenie uchwały Rady Gminy z dnia 24 listopada 2009r Nr XXXVIII/205/09 w 

sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
 
Głos zabrała pani Edyta Krajcer – zgodnie z pismem, które otrzymaliśmy od Wojewody 
Łódzkiego jest konieczność przesyłania uchwał Rady Gminy do publikacji w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Łódzkiego  w wersji papierowej i elektronicznej. Przy przesyłania  
uchwały Nr XXXVIII/205/09 w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych z dnia 24 listopada  2009 nastąpił błąd przy zapisywaniu uchwały droga 
elektroniczna. W tej sprawie było wysyłane wyjaśnienia do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
która przychyliła się do naszego pisma. Była tez prowadzona rozmowa telefoniczna z 
pracownikiem Redakcji Dziennika Urzędowego. W rozmowie uzgodniono, Ŝe do publikacji 
zostanie z skanowana    wersja papierowa uchwały. Stało się jednak inaczej. Do publikacji 
wykorzystano wersję elektroniczną. W związku z tym zachodzi konieczność uchylenia tej 
uchwały. Zaznaczam, Ŝe stawki pozostają nie zmienione. 
 

 
 



Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek  
podatku od środków transportowych 

 
Pani Karcer Edyta – jak wcześniej mówiłam  uchwałę  Nr XXXVIII/205/09 w sprawie 
określenia stawek podatku od środków transportowych z dnia 24 listopada  2009 naleŜy 
uchylić i podjąć nową. Zaznaczam, Ŝe stawki pozostają nie zmienione. Błąd  polegał na tym, 
Ŝe wersja elektroniczna zawierała tytuł załącznika, czego nie powinno być. 
 
Więcej zapytań w tym temacie nie było. Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XL/214/09 w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych. 
 

P u n k t 10 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

Przewodnicząca Rady  przedstawiła: 
1.skargę pani Lucyny Makles zamieszkałej we wsi Mokrsko dotycząca nie przyznania przez 
   Wójta Gminy mieszkania    komunalnego. Skarga została  przesłana  zgodnie z 
   właściwością do Rady Gminy przez  Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi . 
   Skarga po odczytaniu została przekazana Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia. 
2. skargę  pana Kaczora Mariusza zam.Mokrsko 73 wniesioną do  protokołu w Urzędzie 
   Gminy dotyczącą zarzutów  naruszenia tajemnicy skarbowej przez Wójta Gminy. 
   Skarga po odczytaniu została przekazana Komisji Rewizyjnej do rozpatrzenia 
 
Wójt Gminy – 
Jeśli chodzi i skargę pani Makles sytuacja jest nieprzyjemna. Osoba, która zameldowała się u 
swojego brata, mieszka  w trudnych warunkach. Brat nie zezwala  w Ŝaden sposób na 
podłączenie pieca, zamurował kanał kominowy  i odciął prąd. Nie moŜna wstawić Ŝadnego 
urządzenia, które ogrzewałoby mieszkanie. Nie ma równieŜ wody. Sytuacja jest nie ciekawa. 
Z drugiej strony pani Makles otrzymała dawniej od Urzędu Gminy budynek, który sprzedała. 
Rozmawiałem z tą panią i prosiłem o cierpliwość.  
Chcemy odkupić od SKR-u budynki i przygotować je na mieszkania socjalne. Nie nastąpi to 
jednak w krótkim okresie czasu. Urząd Gminy nie dysponuje Ŝadnym wolnym lokalem 
mieszkalnym. W okresie kiedy pani Makles starała się o mieszkanie zmarł 1 z najemców w 
Mokrsku. Doprowadzenie przejęcia tego budynku przeciąga się w czasie /trwa juŜ ok.1,5 
miesića/ Lokal jest dośc duzy 
 
 

 
 
 
 
                                                                                                                                                                                


